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RG - 0002.P.XLII.2014          

            

P R O T O K Ó Ł   NR   XLII/ 2014 
 

z Sesji Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą w dniu 29 maja 2014 r. 

 

Punkt 1.   
Otwarcie Sesji. 

Punkt 2.  

Stwierdzenie quorum. 

Punkt 3.  
Przyjęcie porządku obrad. 

Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5.  
Funkcjonowanie pomocy społecznej, gminnych programów oraz świetlic wychowawczo -

opiekuńczych. 

Punkt 6.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowe Miasto nad Wartą, w zakresie nieruchomości położonych                       

w miejscowości Wolica Pusta.  

Punkt 9. 

Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy 

materialnej  dla uczniów.  

Punkt 10. 

Przyjęcie uchwały w sprawie wymiaru czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz  określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 

prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto nad Wartą publicznych przedszkolach. 

Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

położonych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

Punkt 12.  

Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.  

Punkt 13.   
Interpelacje Radnych. 

Punkt 14.   
Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 15.   
Zamknięcie sesji. 
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Ad 1) Otwarcie Sesji.   

Przewodniczący pan Janusz Janicki otworzył XLII Sesję Rady Gminy i powitał 

Radnych Gminy Nowe Miasto nad Wartą, Sołtysów pana Wójta oraz zaproszonych gości. 

 

Ad 2) Stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na ustawowy stan 15 Radnych, obecnych                     

jest 11 Radnych, w związku z powyższym, podjęte uchwały będą prawomocne. 

 

Ad 3) Przyjęcie porządku obrad. 

 Przewodniczący odczytał porządek obrad, po czym zwrócił się do Radnych                           

z informacją iż porządek obrad ulegnie zmianie.  Przewodniczący proponował wnioskiem 

formalnym wprowadzić do porządku uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie 

przez Gminę Nowe Miasto nad Wartą wkładu pieniężnego do Spółki pod firmą: Zakład 

Gospodarki Odpadami” Spółka z o.o.  w Jarocinie z siedziba w Witaszyczkach w zamian za 

objecie udziałów w Spółce.  

Radni jednogłośnie 11 głosami „za” opowiedzieli się za wprowadzeniem w. w uchwały. 

Radny Marek Banaszak pytał czy zostanie wprowadzona do porządku obrad uchwała                       

w sprawie udzielenie dotacji na remont w budynku GOK. 

Wójt informował, że jeżeli będzie wola Radnych i będą kolejne ruchy w budżecie to wtedy 

środki zostaną zabezpieczone, dzisiejsze zmiany w budżecie dotyczą niezbędnych przesunięć 

zabezpieczeń bieżących.  

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący informował, że porządek posiedzenia 

przedstawia się następująco:  

Punkt 4.  
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Punkt 5.  
Funkcjonowanie pomocy społecznej, gminnych programów oraz świetlic wychowawczo -

opiekuńczych. 

Punkt 6.  
Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 7.  
Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

Punkt 8.  
Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Nowe Miasto nad Wartą, w zakresie nieruchomości położonych                       

w miejscowości Wolica Pusta.  

Punkt 9. 

Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy 

materialnej  dla uczniów.  

Punkt 10. 

Przyjęcie uchwały w sprawie wymiaru czasu bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki 

oraz  określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego                             

w prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto nad Wartą publicznych przedszkolach. 

Punkt 11. 
Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy na prace konserwatorskie, 

restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, 

położonych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 
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Punkt 12. 

Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Nowe Miasto nad 

Wartą wkładu pieniężnego do Spółki pod firmą: Zakład Gospodarki Odpadami” Spółka z o.o.  

w Jarocinie z siedziba w Witaszyczkach w zamian za objecie udziałów w Spółce.  

Punkt 13.   

Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.  

Punkt 14.   
Interpelacje Radnych. 

Punkt 15.   
Wolne głosy i wnioski. 

Punkt 16.   
Zamknięcie sesji. 

 

Ad 4) Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji oraz odpowiedzi na interpelacje i wnioski. 

Przewodniczący poinformował, że protokół z Sesji tradycyjnie  zamieszczony jest na 

stronie internetowej Urzędu, Przewodniczący poprosił o ewentualne uwagi do protokołu. 

Radny Juliusz Twardowski, prosił o wprowadzenie poprawki polegającej na uściśleniu swojej 

wypowiedzi na temat bałaganu na terenie gminy gdzie Radny podzielił osoby zaśmiecające na 

dwie kategorie: przyjezdnych, na których niewiele jesteśmy w stanie poradzić  i miejscowych, 

naszych mieszkańców i tych powinniśmy zdyscyplinować.                      

W związku z brakiem dalszych uwag Przewodniczący proponował przyjęcie 

protokołu. Protokół z XLI Sesji- został przyjęty 11 głosami za, 0 głosów przeciwnych,                        

0 wstrzymujących. 

 

Ad 5) Funkcjonowanie pomocy społecznej, gminnych programów oraz świetlic 

wychowawczo -opiekuńczych. 

W punktach tych głos zabrała Pani Kierownik OPS Iwona Golińska, informując                  

o działaniach Ośrodka Pomocy Społecznej, które opierają się na ustawie o pomocy 

społecznej.  

1. Podstawy działalności: 

 Podstawowe znaczenie w organizowaniu i świadczeniu pomocy społecznej na terenie 

Gminy Nowe Miasto nad Wartą ma  Ośrodek Pomocy Społecznej, wchodzący w skład 

lokalnej administracji samorządowej.  

Ośrodek jest najczęściej pierwszym i zasadniczym miejscem, do którego osoby znajdujące się 

w trudnej sytuacji życiowej zwracają się o pomoc.  

 Pomoc społeczna jest instytucją polityki społecznej państwa mającą na celu 

umożliwienie osobom i rodzinom przezwyciężenie trudnych sytuacji życiowych, których nie 

są w stanie pokonać, wykorzystując własne uprawnienia, zasoby i możliwości.  

Zasadniczym celem pomocy społecznej jest doprowadzenie do życiowego usamodzielnienia 

osób i rodzin korzystających z pomocy oraz zintegrowanie ich ze środowiskiem. 

Świadczeniobiorcy pomocy społecznej są zobowiązani do współpracy w rozwiązywaniu ich 

trudnej sytuacji życiowej. Pomoc udzielana w ramach świadczeń z pomocy społecznej ma 

charakter przejściowy i zakłada aktywizację osób z niej korzystających.  

Pomoc może być przyznana w różnych formach.  

Należy do nich system zasiłków pieniężnych, usług, pomoc rzeczowa, poradnictwo 

specjalistyczne i specyficzna działalność zawodowa, jaką jest praca socjalna. Człowiek 

znajdujący się w sytuacji trudnej, który spotka się z pracownikiem socjalnym otrzyma 

odpowiednią informację dotyczącą możliwości skorzystania z pomocy, jej form i warunków, 

na jakich będzie mógł tę pomoc otrzymać. 
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 Pomoc społeczna zakłada współdziałanie pracownika socjalnego i klienta. Brak 

współudziału i aktywności w rozwiązywaniu swoich problemów życiowych może stanowić 

podstawę do odmowy udzielenia pomocy. 

2. Podstawa prawna działalności: 

 Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą realizuje 

podstawowe funkcje polityki społecznej państwa: pomoc wszystkim obywatelom, którzy 

znajdują się w trudnej sytuacji materialnej i życiowej oraz pomoc dla rodzin wychowujących 

dzieci. 

Zadania te Ośrodek wprowadza w życie działając na podstawie trzech podstawowych ustaw: 

 Ustawa z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie gminnym  

(j.t. Dz. U. z 2001r. Nr 142, poz.1591 z późn. zm.), 

 Ustawa z dnia 12 marca 2004r. o pomocy społecznej  

(j.t. Dz. U. z 2013r.poz.182 ze zm.), 

 Ustawa z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych 
(Dz. U. Nr 157, poz.1240 z późn. zm.), 

 Statut Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą  

z dnia 28 września 2006 roku.  

3. Dodatkowe zadania: 

 Oprócz szeroko rozumianych zadań pomocy społecznej określonych w ustawie z dnia 

12 marca 2004r. o pomocy społecznej Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowym 

Mieście nad Wartą realizuje również postanowienia: 

 ustawy z dnia 28 listopada 2003r o świadczeniach rodzinnych  

ustawy z dnia 07.09.2007 r. pomocy osobom uprawnionym do alimentów  

 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie  

 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

 zastępczej  

 ustawy z dnia 27 sierpnia 2004r. o świadczeniach opieki zdrowotnej 

finansowanych ze środków publicznych  

 ustawy z dnia 29 lipca 2005 r. o przeciwdziałaniu narkomanii 

ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości i 

przeciwdziałaniu alkoholizmowi  

 ustawy z dnia 21 czerwca 2001r. o dodatkach mieszkaniowych 

 ustawy z dnia 26 lipca 2013r.o zmianie ustawy _Prawo energetyczne oraz 

niektórych innych ustaw  

 ustawy z dnia 19 sierpnia 1994 roku o ochronie zdrowia psychicznego; 

 rozporządzenia MPiPS z dnia 9 grudnia 2010r. w sprawie środowiskowych 

domów samopomocy 

II. Budżet w 2013 r. 

 Źródła finansowania Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą 

dzielimy na : 

 środki własne pochodzące z budżetu gminy 

 środki ( dotacje) z budżetu państwa 

1. W 2013 roku Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą otrzymał 

fundusze na realizację zadań pomocy społecznej w kwocie: 6.131.159,13 zł. 

a) ochrona zdrowia – narkomania, alkoholizm: 116.202,00 zł 

b) pomoc społeczna:  

 Zadania zlecone (budżet państwa): 3 568 829,00 zł  

specjalistyczne usługi opiekuńcze, świadczenia rodzinne, pomoc państwa na 

świadczenie pielęgnacyjne, Środowiskowy Dom Samopomocy,  
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 Dofinansowanie środków własnych: 745 547,50 zł 

zadania własne gminy dofinansowane z budżetu państwa: zasiłek stały, zasiłek 

okresowy, część utrzymania Ośrodka, dożywianie, opłacanie składek od zasiłków 

stałych,  

 Zadania własne (budżet gminy):  1 592 620,00 zł 

zasiłek celowy, utrzymanie Ośrodka, dofinansowanie ŚDS, dożywianie, usługi 

opiekuńcze, prace społecznie użyteczne, dodatki mieszkaniowe. 

c) Europejski Fundusz Społeczny : 107.960,63  zł  

    w tym środki własne: 11.335,87 zł. 

WYKONANIE WYDATKÓW W 2013 ROKU 

 

 
III. Realizacja zadań z zakresu pomocy społecznej. 

 W 2013 roku Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą udzielił 

wsparcia 339 rodzinom tj. 1011 osobom. Stanowi to 11,13 % ogółu mieszkańców 

korzystających z pomocy społecznej. 

Prawo do otrzymania świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej przysługuje: 

 osobie samotnie gospodarującej , której dochód nie przekracza kwoty: 542 zł 

 osobie w rodzinie, w której dochód na osobę nie przekracza kwoty: 456 zł   

Przy jednoczesnym wystąpieniu co najmniej jednej z okoliczności: ubóstwa, sieroctwa, 

bezdomności, bezrobocia, niepełnosprawności, długotrwałej lub ciężkiej choroby, przemocy 

w rodzinie, potrzeby ochrony macierzyństwa lub wielodzietności, bezradności w sprawach 

opiekuńczo – wychowawczych i prowadzenia gospodarstwa domowego, braku umiejętności 

w przystosowaniu do życia młodzieży opuszczającej placówki opiekuńczo – wychowawcze, 

trudności w przystosowaniu po opuszczeniu zakładu karnego, alkoholizmu i narkomanii, 

zdarzenia losowego i sytuacji kryzysowej, klęski żywiołowej lub ekologicznej. 

Przed przyznaniem świadczenia pracownik socjalny przeprowadza w miejscu zamieszkania 

osoby, rodzinny – rodzinny wywiad środowiskowy dając do wypełnienia osobie 

zainteresowanej druk oświadczenia o stanie majątkowym. 

Liczba osób objętych pomocą socjalną w latach 2012/2013 

ROK  Świadczenia 

pieniężne 

Świadczenia 

niepieniężne 

Praca socjalna ogółem 

2012 273 rodziny 

792 osoby 

157 rodzin 

602 osoby  

456 rodzin  

1 345 osób 
314 rodzin 

947 osób 

2013 310 rodzin 

908 osób  

146 rodzin  

600 osób 

522 rodziny 

1 340 osób 
339 rodzin 

1011  osób 

 

Powody przyznawania pomocy w 2013 roku 

środki unijne;  
96 282,76; 1,66% 

budżet 
wojewody;  

3 401 772,81; 
58,66% 

budżet gminy;  
1 459 163,67; 

25,16% 

dofinansowanie 
środków 

własnych; 744 
307,75; 12,84% 

ochrona zdrowia ; 
97 468,86; 1,68% 

Wykonanie wydatków w 2013 roku 
5.798.995,85 ZŁ 

środki unijne 

budżet wojewody 

budżet gminy 

środki własne 

ochrona zdrowia  
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Ubóstwo 192 

Bezdomność 7 

Potrzeba ochrony macierzyństwa 64 

Bezrobocie 167 

Niepełnosprawność 83 

Długotrwała lub ciężka choroba 133 

Bezradność w sprawach opiekuńczo wychowawczych  

i prowadzenia gospodarstwa domowego 
129 

Przemoc w rodzinie 15 

Alkoholizm 72 

Zdarzenia losowe 4 

Sytuacja kryzysowa 16 

Formy pomocy społecznej realizowane przez OPS: 

Zasiłek stały dla osób samotnie gospodarujących – 23 osoby  

Zasiłek stały dla osoby w rodzinie – 10 

Od przedmiotowego świadczenia 23 osobom  opłacono składkę na ubezpieczenie zdrowotne 

z tytułu pobierania zasiłku stałego  

Zasiłek okresowy – wypłacono ogółem 197 rodzinom w tym z powodu: 

- bezrobocia 118 

- długotrwałej choroby 28 

- niepełnosprawności 15 

- innego 36 

 Zasiłek celowy 264 rodzinom i specjalny zasiłek celowy 101 rodzinom. 

 Dożywianie – Program „Pomoc państwa w zakresie dożywiania” jest realizowany  

w oparciu o porozumienie pomiędzy Wojewodą Wielkopolskim a Gminą Nowe Miasto 

nad Wartą. W 2013 roku otrzymana dotacja wynosiła: 81.160,00 zł, wkład własny: 

61.750,00 zł. W ramach programu doposażono stołówki szkolne na kwotę 32.320,00 zł. 

- opłacanie posiłków dla dzieci w szkole: 213 dzieci 

- przyznanie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności: 49 rodzin 

SP 

Kolniczki 

SP Klęka 

Przedszkole 

Klęka 

SP 

Boguszyn 

ZS Chocicza 

Przedszkole 

Przedszkole 

Nowe 

Miasto n/W 

ZS 

Nowe 

Miasto 

n/W 

Szkoła 

Specjalna 

w 

Jarocinie 

Ośrodek 

Szkolno-

wychowaw.  

w Białej 

    25  

w tym  8  

na 150% 

kryterium 

doch. 

  38 + 21  

w tym  5  

na 150% 

kryterium 

doch. 

     11  
w tym 3 na 

150% 

kryterium 

doch. 

  23 + 6  

w tym 4  

na 150% 

kryterium 

doch. 

       6 

w tym 4  

 na 150% 

kryterium 

doch. 

    7 

do I 

półrocza 

     21 

w tym 4  

na 150% 

kryterium 

doch. 

        1 

 

Usługi opiekuńcze 10 osób, w granicach wiekowych 55-89 lat 

Zadanie własne gminy. Usługi opiekuńcze obejmują pomoc i opiekę w zakresie zaspokajania 

codziennych potrzeb życiowych osób wymagających opieki.  

Sprawienie pogrzebu – 1 osoba 

 Domy Pomocy Społecznej – zgodnie z Art. 54.2.Osobie wymagającej całodobowej  

opieki z powodu wieku, choroby lub niepełnosprawności, nie mogącej samodzielnie 

funkcjonować w codziennym życiu, której nie można zapewnić niezbędnej pomocy w formie 

usług opiekuńczych przysługuje prawo do umieszczenia w domu pomocy społecznej. 

 Tut. Ośrodek zgodnie z obowiązującymi przepisami opłaca pobyt w domu pomocy 

społecznej dla dwóch osób z terenu naszej gminy: 

- Dom Pomocy społecznej dla dzieci w Poznaniu: miesięcznie 3.429,03 zł/rocznie:40.788,51 

zł 

- Dom Pomocy Społecznej w Kochłowy miesięcznie 2.480,60 zł/rocznie:29.674,20 zł. 
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 Specjalistyczne usługi opiekuńcze w miejscu zamieszkania dla osób zaburzeniami 

psychicznymi są to usługi dostosowane do szczególnych potrzeb wynikających z rodzaju 

schorzeń lub niepełnosprawności, świadczone przez osoby ze specjalistycznym 

przygotowaniem zawodowym, tj. psycholog, pracownik socjalny, rehabilitant, pielęgniarka, 

pedagog.  Pomocą objętych było 21 rodzin. 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Chromcu. 

 Ośrodek zapewnia specjalistyczną pomoc osobom z zaburzeniami psychicznymi. 

Skierowanie wydaje OPS. Z usług świadczonych prze placówkę w ramach dziennego pobytu 

korzysta 30 osób, w tym 7 osób z choroba psychiczną, 19 osób z upośledzeniami 

umysłowymi w stopniu głębokim, znacznym, umiarkowanym. 

Osoby te dowożone są na zajęcia samochodem służbowym VW caravelle, dowozy zlecone 

firmie Klimczak. 

 Ośrodek zatrudnia 6 specjalistów (pedagog, pracownik socjalny, kierownik, 

pielęgniarka, terapeuta, terapeuta w zakresie rehabilitacji ruchowej). 

 W 2013 roku ŚDS otrzymał dodatkowo dotacje od Wojewody Wielkopolskiego w 

kwocie 94.200,00 zł na inwestycję oraz 13.000,00 zł na wyposażenie i wydatki bieżące. 

Inwestycje wykonano jako remont dachu,  zaadoptowano pomieszczenia do bieżących 

potrzeb ŚDS.  

 Dodatki mieszkaniowe – liczba wypłaconych dodatków  mieszkaniowych 

729 rodzinom, miesięcznie około 65 rodzinom. 

PUNKT WYDAWANIA ŻYWNOŚCI 

 Żywność przekazywana jest przez Polski Komitet Pomocy Społecznej w ramach 

programu „PEAD 2011” – dostarczanie nadwyżek żywności najuboższej ludności Unii 

Europejskiej. 

W 2013 roku programem objęto 367 osób, 4 razy w ciągu roku. 

ASYSTENT RODZINY 

 Rodziny przeżywające trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo – wychowawczej, 

mogą otrzymać wsparcie od gminy w postaci asystenta rodziny. Możliwość taka wynika z 

ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej.  

Zadaniem asystenta jest ułatwienie rodzicom wypełniania ról społecznych aby nie dopuścić 

do umieszczenia dzieci poza rodziną w placówkach bądź rodzinach zastępczych.  

Miejscem prowadzenia pracy z rodziną jest miejsce jej zamieszkania lub miejsce przez nią 

wskazane. Asystent ma zadaniowy czas pracy. 

W 2013 roku taką formą pomocy zostało objętych od 23 do 25 rodzin. 

Świadczenia rodzinne 

Szeroko rozumianymi świadczeniami rodzinnymi, w skład których wchodzą, w myśl art. 2 

ustawy z dnia 28 listopada 2003 r. o świadczeniach rodzinnych:  

 zasiłek rodzinny oraz dodatki do zasiłku rodzinnego, 

 świadczenia opiekuńcze: zasiłek pielęgnacyjny, specjalny zasiłek opiekuńczy oraz  

 świadczenie pielęgnacyjne, 

 jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia się dziecka 

W tut. OPS jest objętych ok. 617 rodzin  

Kryterium dochodowe do uzyskania świadczenia rodzinnego:539 zł, w przypadku 

niepełnosprawności 623 zł. Kryterium do uzyskania zapomogi z tytułu urodzenia dziecka 

1.922 zł. Dochody są netto. 

W 2013 roku jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia się dziecka 

została wypłacona 71 klientom. 

 Z funduszu alimentacyjnego korzysta obecnie 46 osób uprawnionych, co odpowiada liczbie 

44 dłużników ( z terenu naszej gminy i innych gmin), na terenie naszej gminy przebywa 8 

dłużników, 6 przebywa w Zakładach Karnych, 3 dłużników ma nieustalone miejsce pobytu, a 
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jeden przebywa poza granicami kraju. Jednocześnie są dłużnicy z terenu naszej gminy wobec 

których prowadzone jest postępowanie, natomiast wierzycielki pobierają świadczenia w 

innych Ośrodkach. 

Prace społecznie użyteczne 

Program ma na celu aktywizację zawodową osób długotrwale bezrobotnych. 

W 2013 roku prace społecznie użyteczne trwały od 15.01.2013 roku do 31.12.2013 roku. 

Osoby bezrobotne wykonywały prace w wymiarze 40 godzin miesięcznie, za co otrzymywały 

wynagrodzenie do 31.05.2013 roku kwotę 308 zł, natomiast od 1.06.2013 roku kwotę 320 zł. 

PROFILAKTYKA UZALEŻNIEŃ I PRZECIWDZIAŁANIA PRZEMOCY  

W RODZINIE 

Realizacja działań związanych z profilaktyką i rozwiązywaniem problemów alkoholowych  

prowadzona jest w zgodnie z Gminnym Programem Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych, uchwalanego corocznie przez Radę Gminy. 

Punkt konsultacyjno – informacyjny w Boguszynie świadczy usługi terapeutyczne  

w zakresie profilaktyki uzależnień od alkoholu. Usługi świadczy specjalista psychoterapii 

uzależnień – jeden raz w miesiącu w godzinach 17.00-20.00. 

W 2013 roku z konsultacji i porad skorzystały: 

- 23 osoby z problemem alkoholowym , 44 porady 

- 11 dorosłych członków rodzin z problemem alkoholowym 

- 6 osób doznających przemocy w rodzinie 

- 8 osób stosujących przemoc w rodzinie  

 W punkcie odbywały się zajęcia grupowe dla osób uzależnionych od alkoholu  

– psychoedukacja w ilości 11 osób. Ośrodek interwencji kryzysowej świadczy poradnictwo 

prawne, psychologiczne i socjalne. 

Ze wsparcia psychologicznego skorzystało 40 osób, natomiast z porad prawnych 53 osoby. 

Świetlice opiekuńczo-wychowawcze 

 Na terenie gminy funkcjonują świetlice opiekuńczo – wychowawcze w Boguszynie i 

Skoraczewie, natomiast w świetlicy wiejskiej w Kruczynie, Dębnie, dodatkowo od 10.06 do 

30.09.2013 roku w Szypłowie, Zespole Szkół w Klęce, 

Środowiskowym Domu Samopomocy w Chromcu, prowadzony był wychowawczy program  

z zakresu profilaktyki uzależnień i przemocy w rodzinie skierowany do dzieci i młodzieży 

szkolnej. Ogółem w zajęciach uczestniczyło 95 dzieci.  

Świetlice zapewniają aktywne formy spędzania czasu wolnego, wyjazdy do kina, na basen, 

festyny i imprezy plenerowe, półkolonie letnie, spektakle profilaktyczne. 

 W ramach posiadanych środków z profilaktyki uzależnień i narkomanii Ośrodek  

Pomocy Społecznej organizuje na terenie szkół podstawowych i gimnazjum: warsztaty 

profilaktyczne, spektakle profilaktyczno-edukacyjne. 

 Zespół interdyscyplinarny ds. przeciwdziałania przemocy w rodzinie powołany 

przez Wójta Gminy Nowe Miasto nad Wartą  w ilości 17 osób odbył cztery „duże”  spotkania  

w ciągu roku podczas których członkowie Zespołu uczestniczyli w: 

- szkoleniu pt. Przemoc seksualna wobec dzieci, narkomania, prostytucja jako zjawisko 

społeczne generujące przemoc;  

- spotkaniu superwizyjnym prowadzonym przez laureata honorowego wyróżnienia ZŁOTY 

TELEFON za znaczny wkład w przeciwdziałanie przemocy, 

- zapoznali się z programem korekcyjno-edukacyjnym dla sprawców przemocy. 

Zespół ma za zadanie  diagnozowanie problemu przemocy w rodzinie, podejmowanie działań 

w środowisku zagrożonych przemocą w celach zapobiegawczych bądź podejmowanie 

interwencji w środowisku dotkniętym patologią. 

Służbowym udokumentowaniem faktów związanych z przemocą w danej rodzinie, oceną 

zagrożenia dalszą przemocą oraz jako dowód w sprawach sądowych jest NIEBIESKA 
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KARTA.   Od momentu wprowadzenia nowelizacji ustawy o przeciwdziałaniu przemocy  

w rodzinie zakładanie Niebieskiej Karty leży w kompetencjach: OPS, Policji, GKRPA, 

Oświaty, Służby zdrowia. Łącznie na terenie gminy w 2013 roku wdrożono 25 Niebieskich 

Kart, 34 razy powołano grupy robocze.  

Analizując liczbę „Niebieskich Kart” sporządzonych w 2013 roku przedstawić można dane 

statystyczne dotyczące różnych form przemocy 

Przyczyny założenia niebieskich kart 
Zaniedbywanie 9 

Próby samobójcze 4 

Przemoc fizyczna 20 

Przemoc seksualna 1 

Groźby karalne 16 

Przemoc psychiczna 25 

Nadużywanie alkoholu 22 

Przemoc ekonomiczna 2 

Pracownicy Ośrodka współpracują z wieloma instytucjami pomocowymi działającymi w celu 

przeciwdziałania oraz pomocy osobom doznającym przemocy domowej. Systematycznie 

monitorowano rodziny, wspierano emocjonalnie, edukowano, kierowano do innych 

specjalistów. 

Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

 GKRPA prowadzi postępowania w przedmiocie uzależnienia od alkoholu w stosunku 

do osób co do których wpłynęły wnioski o zobowiązanie do podjęcia leczenia odwykowego, 

podejmuje czynności zmierzające do orzeczenia o zastosowaniu wobec osoby uzależnionej od 

alkoholu obowiązku poddania się leczeniu. Opiniuje i wydaje postanowienia na sprzedaż 

napojów alkoholowych. Kontroluje placówki handlowe sprzedające napoje alkoholowe. 

W 2013 roku GKRPA spośród zgłoszonych 23 osób nadużywających alkoholu (w tym 4 

kobiety): 

- 10 osób podjęło dobrowolną współpracę w zakresie leczenia uzależnienia od alkoholu, 

- 6 wniosków skierowano o leczenie odwykowe do Sądu Rejonowego w Środzie Wlkp. 

- 3 osoby skierowano na leczenie w warunkach stacjonarnych, 

- 4 osoby postanowieniem sądowym są zobowiązane do podjęcia leczenia odwykowego  

w  niestacjonarnych warunkach, ustanowiony nadzór kuratora sądowego. 

 IV. Działania w zakresie poprawy i zabezpieczenia poziomu życia rodzin. 

REALIZACJA PROJEKTU „CHCEMY BYĆ AKTYWNI I ZARADNI  

 W GMINIE NOWE MIASTO NAD WARTĄ” 

Projekt realizowany był przez Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą na 

podstawie umowy ramowej z Wielkopolskim Urzędem Pracy w Poznaniu w ramach 

Działania 7.1.1 Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji  Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki  od 1.01.2013 do 31.12.2013 roku 

Kwota wnioskowana: 96.624,76 zł udział Gminy 10,5 % od wnioskowanej kwoty: 

11.335,87 zł. Razem kwota wnioskowana: 107.960,63 ogółem. 

Głównym celem projektu była aktywizacja społeczna i zawodowa 5 osób bezrobotnych 

i 10 rodzin z problemami opiekuńczo – wychowawczymi z terenu Gminy poprzez poprawę 

dostępu do zatrudnienia oraz ograniczenie liczby dzieci kierowanych do pieczy zastępczej. 

Działania dla osób bezrobotnych: warsztaty z psychologiem, 

V. Współpraca OPS z organizacjami pozarządowymi, osobami prywatnymi. 
Ośrodek Pomocy Społecznej współpracuje ze: 

a) Stowarzyszeniem Pomocy „Płomień Nadziei” w obszarze rozwiązywania problemów 

społecznych dotyczących opieki nad dziećmi, osobami starszymi, osobami 

niepełnosprawnymi, rodzinami znajdującymi się w trudnej sytuacji życiowej, 

b) Stowarzyszeniem Pomocy „Krąg” w zakresie rozwiązywania problemu bezdomności. 
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„Człowiek jest wielki nie przez to,  

Co posiada, lecz przez to, kim jest; 

Nie przez to, co ma, lecz przez to, 

Czym dzieli się z innymi. 

cyt. Jan Paweł II (Karol Wojtyła)
1
. 

Następnie, po zakończeniu wypowiedzi pani Kierownik, Przewodniczący pytał czy 

ktoś ze zgromadzonych ma jakieś pytania do pani Iwony Golińskiej bądź obecnej na sali pani 

Anny Snela Kierownika Środowiskowego Domu Samopomocy w Chromcu.  

 Radny Jacek Nyczke, pytał jaka jest tendencja osób korzystających z Pomocy 

Społecznej. 

 Pani Kierownik informowała, że tendencja cały czas jest wzrastająca.  

 Radny Nyczke pytał także o usługi opiekuńcze, które były świadczone przez OPS, czy 

jest jakieś kryterium dochodowe, aby uzyskać takie usługi. 

 Pani Golińska informowała, że usługi opiekuńcze są przyznawane,                           

w szczególności osobie samotnej, która z uwagi na swoją niepełnosprawność nie może 

samodzielnie wykonywać podstawowych czynności. Jeżeli jest rodzina to w pierwszej 

kolejności, brana jest pod uwagę w procesie niesienia pomocy tej osobie wymagającej 

opieki, brany jest też pod uwagę aspekt alimentacyjny. Czyli jeżeli rodzina przekracza 

to kryterium dochodowe to jest ustalona uchwała Rady Gminy o odpłatność.  

 Radny Juliusz Twardowski pytał w jaki sposób kontrolowane jest dofinansowywanie 

rodzin w których występuje problem alkoholowy, aby te środki trafiały bezpośrednio 

na potrzeby rodziny, dzieci a nie na używki. Ponieważ dziwnym jest to, że osoby 

uzależnione stać na picie.  

 Pani Kierownik poinformowała, że osoba trafiająca do Ośrodka Pomocy 

Społecznej na podstawie jej zgłoszenia jest przeprowadzany wywiad środowiskowy, 

do wywiadu środowiskowego są kompletowane niezbędne dokumenty związane                    

z przyznaniem świadczenia. W przypadku kiedy w rodzinie występuje problem 

alkoholowy i w większości jest to problem u mężczyzn a niżeli u kobiet, świadczenie 

zostaje przyznane na rodzinę, sytuacja ta jest kontrolowana, ale generalnie pieniądze 

te trafiają do kobiet. W przypadkach szczególnie uzasadnionych jest to pomoc 

udzielana  bezpośrednio na sklep.  

 Radny Twardowski pytał również czy po zakończeniu projektu „Chcemy być 

aktywni”, któraś z tych osób skorzystała poprzez znalezienie zatrudnienia.  

 Pani Kierownik poinformowała, że panie w pracach użytecznie społecznych 

znalazły zatrudnienia, wykonują prace. Rynek lokalny jest zapełniony, trudno znaleźć 

pracę, a zwykle są to osoby z jakimiś nieporadnościami. W ramach projektu były 

uczone pewnych rzeczy: jak się zaprezentować, jak rozmawiać, były rozmowy                     

z psychologiem, ale generalnie osobą niedysfunkcjonalnym jest trudno znaleźć pracę,       

a takim osobą jeszcze ciężej.   

 Radny Artur Borkowski wyraził opinię, że zarządzanie ponad 6 milionowym 

budżetem jest wyzwaniem, a z przedstawienia pani Kierownik wynika, że ośrodek 

funkcjonuje nienagannie. Radny wyraził słowa uznania, po czym pytał czy w samym 

korzystaniu z obiadów przez dzieci na stołówkach mamy regresję?  

 Pani Golińska zawiadomiła, że utrzymuje się to na bazie wymiernej.                          

Z obiadów korzystało 197 dzieci, a teraz 213. 

 Ponadto pan Borkowski dodał, że ilość osób korzystających z opieki 

społecznej jest na poziomie 10,11 %, a w skali kraju jak to wygląda.  

                                                 
1
 Opracowano przez:  Iwona Golińska Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowym Mieście nad Wartą. 
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 Pani Iwona Golińska zawiadomiła, że nie wie jak to się przedstawia w skali 

kraju.  

 Radny zawiadomił, że biorąc tą średnią gminy wychodzi, że ponad 900 osób 

korzysta z pomocy, na 9 tys. mieszkańców gminy.  

Radny na zakończenie pytał, czy rodziny zastępcze też podlegają kontroli. 

 Pani kierownik poinformowała, że Ośrodek Pomocy Społecznej nie kontroluje 

rodzin zastępczych, robi to PCPR w Środzie Wlkp., jednakże kontakt z tymi 

rodzinami tutejszy Ośrodek utrzymuje, ale nie sprawuje kontroli. W tej chwili mamy 

około 7 rodzin zastępczych.   

 

Ad 6) Informacja Przewodniczącego o pracy w okresie między sesjami. 

 Przewodniczący poinformował, że dzisiaj odbyło się posiedzenie komisji 

konkursowej, której Przewodniczący był członkiem. Komisja ta miała na celu powołanie 

Dyrektora Zespołu Szkół w Klęce, będzie nim ponownie pani Róża Doerffer-Jambor.  

Następnie pan Janicki zawiadomił, że wpływają pisma do biura rady w temacie 

dofinansowania OSP Klęka, na wyposażenie: mundury strażackie, buty strażackie, czapki itp., 

całość dofinansowania zamyka się w kwocie 16 166,00 zł. Kolejno wniosek złożyła pani 

Dyrektor Szkoły w Klęce, z prośbą o dofinansowanie wymiany niemieckiej oraz o budowę 

zatoki autobusowej, która zwiększa bezpieczeństwo dzieci. Mieszkańcy ul. Świerkowej                       

i Klonowej zwracają się ponownie z prośbą o wykonanie kostki brukowej na tych ulicach. 

 

Ad 7) Informacja Wójta o pracy w okresie między sesjami. 

 Pan Wójt, poinformował, że o zmianach w budżecie opowie pani Skarbnik. Jeżeli 

chodzi o wnioski które przedstawił Przewodniczący to w temacie dotacji OSP Klęka ta 

sprawa jest załatwiona, gdyż środki są zabezpieczone w budżecie. Podobnie jest w kwestii 

dofinansowania przyjazdu dzieci z Niemiec, Urząd otrzymał pismo, że fundacja polsko-

niemiecka udzieli wsparcia na ten cel. Kwota ta jest już wprowadzona do budżetu. 

Wprowadzono również dotację dla Kościoła w Nowym Mieście n. Wartą, na prace 

konserwatorskie, zgodnie z przedstawioną propozycją na komisji.  

Odbyły się przetargi na wszystkie 4 place zabaw, rozstrzygane są też przetargi na drogi,                  

w Boguszynie, Stramnicach, będzie też otwarcie ofert na chodnik w Nowym Mieście, na ulice 

Garncarską w Nowym Mieście,  w przyszłym tygodniu będzie też otwarcie przetargu na 

gazociąg.  

W budżecie skupiono się na najpilniejszych sprawach, przesunięcia, uzupełnienia w pracach 

w świetlicach m. in. w Skoraczewie i Stramnicach. Były też zagospodarowania terenu                       

w Dębnie, Skoraczewie. Realizowane są też fundusze sołeckie, Wójt namawiał, aby Sołtysi 

nie czekali z ich realizacją do końca roku.  

Biegną prace z profilowaniem dróg, ale z racji zmiennej pogody odbywa się to w kratkę, są 

też ścinane pobocza, gdyż trawa bardzo szybko rośnie.  

Na tym swoją wypowiedź Wójt zakończył, a Przewodniczący przeszedł do realizacji 

kolejnych punktów.  

 

Ad 8) Przyjęcie uchwały w sprawie zmiany studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Nowe Miasto nad Wartą, w zakresie 

nieruchomości położonych w miejscowości Wolica Pusta.  

 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady po czym otworzył dyskusję. 

 W związku z brakiem pytań, pan Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  
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► Uchwała Nr XLII/247/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 maja 2014 r., 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 9) Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy 

materialnej  dla uczniów.  

 Przewodniczący Rady proponował, aby pani Mariola Bąk Dyrektor Gminnego 

Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego omówiła krótko czego dotyczy zmiana                         

w uchwale.  

 Pani Mariola Bąk informowałam, że w poszczególnych grupach dochodowych 

stypendium zostaje podniesione o 10,00 zł, w 2011 roku dokonano zwrotu dotacji w kwocie 

11 210,00 zł, w ubiegłym roku dokonano zwrotu dotacji w kwocie 15 032,00 zł, więc podjęto 

decyzję, że podniesie się te stypendia o 10 ,00 zł w każdej grupie, żeby dotacji nie zwracać. 

Ale na koniec roku będzie można ocenić jak to się kształtowało.  

 W związku z brakiem pytań, pan Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

► Uchwała Nr XLII/248/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 maja 2014 r., 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 10) Przyjęcie uchwały w sprawie wymiaru czasu bezpłatnego nauczania, 

wychowania i opieki oraz  określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania 

przedszkolnego w prowadzonych przez Gminę Nowe Miasto nad Wartą publicznych 

przedszkolach. 

 Przewodniczący Rady proponował, aby pani Mariola Bąk Dyrektor Gminnego 

Zespołu Ekonomiczno- Administracyjnego omówiła krótko czego dotyczy zmiana                         

w uchwale. Pani Mariola Bąk informowałam, że uchwała ta jest konsekwencją zmian 

rządowych, dotycząca odpłatności w wysokości 1 zł za każda godzinę pobytu dziecka                       

w przedszkolu ponadprogramową. Odpłatności te już obowiązują trzeba to tylko 

sformalizować uchwałą. 

 Przewodniczący pytał czy ktoś z Radnych chciałby jakieś wyjaśnienia w tym temacie. 

 Radna Julia Rzepka pytała czy na przedszkola prowadzone przez osobę fizyczna idzie 

odrębna uchwała.  

Pani Mariola Bąk wyjaśniała, że to przedszkole samo podejmuje decyzję w tym temacie, 

ponieważ organem prowadzącym jest pani Maria Szeszuła. 

 Radna pytała czy jakaś kontrola ze strony GZEASu może być podejmowana 

względem tego przedszkola.  

Pani Bak zawiadomiła, że kontrola może być tylko finansowa z wykorzystanej dotacji.  

 W związku z brakiem dalszych pytań, pan Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

► Uchwała Nr XLII/249/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 maja 2014 r., 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 11) Przyjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji z budżetu Gminy na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków, położonych na terenie Gminy Nowe Miasto nad Wartą. 

 Projekt uchwały omówił Przewodniczący Rady informując, że propozycja jest w 

sprawie udzielenia pomocy na prace w Kościele w kwocie 30 000,00 zł. Następnie pan Janusz 

Janicki otworzył dyskusję. 



13 

 

 Radna Julia Rzepka, informowała, że zgodnie z tym co było omawiane na komisji, jest 

to zabytek i należy dbać o te zabytki które znajdują się na terenie Gminy Nowe Miasto 

nad Wartą. 

W związku z brakiem dalszych pytań, pan Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 10 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 1 głos 

wstrzymujący.  

► Uchwała Nr XLII/250/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 maja 2014 r., 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 12) Przyjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie przez Gminę Nowe 

Miasto nad Wartą wkładu pieniężnego do Spółki pod firmą: Zakład Gospodarki 

Odpadami” Spółka z o. o.  w Jarocinie z siedziba w Witaszyczkach w zamian za objecie 

udziałów w Spółce.  

 Projekt uchwały omówiła pani Elżbieta Mnich, Skarbnik Gminy, która informowała, 

że przed sesją został rozdany nowy projekt ponieważ na komisji był projekt z kwotami 

wykupu na dzień 29 maja, to jest przeliczane na miesiąc przed wykupem. I tak jak było 

mówione, wczoraj urząd otrzymał informację, że po przeliczeniu wartości udziału jakie 

musimy kupić to z kwoty 657, 82 zł jest kwota wyższa tj. 664, 90 zł tj. o 7,08 zł więcej za 

jeden udział. W związku z czym Rada otrzymała nowy projekt, ponieważ zmieniły się te 

kwoty. Znaczy to, że z 820 udziałów zeszliśmy na 812, ponieważ to 812 udziałów jak 

wymnożymy x 500,00 zł to wychodzi 406 000,00 zł ta kwota idzie na kapitał zakładowy. 

Natomiast różnica płacona po kwocie 664,90 zł tj. 7,08 zł więcej to idzie na kapitał zapasowy 

spółki. A więc im później wykupujemy udziały tym więcej będziemy płacić za dany udział. 

W związku z czym w ubiegłym roku płaciliśmy kwotę 120 900,00 zł, płacono wtedy                       

608, 05 zł za udział, w tym roku już 664,90 zł, w przyszłym roku na pewno będzie więcej.                

W ubiegłym roku Gmina Nowe Miasto wykupiła 198 udziałów w tym roku 812 udziałów                    

i w tym roku będziemy płacić 540 000,00 zł zgodnie z zapisem w WPF 2014-2016.  

W związku z brakiem dalszych pytań, pan Przewodniczący przeszedł do głosowania.                             

Taką samą kwotę mamy do wykupu w przyszłym roku więc tych udziałów będzie mniej.  

 Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 Radny Marek Banaszak pytał do jakiej sumy dojdziemy skoro tendencja jest 

wzrostowa.  

 Pani Mnich informowała Radnego, że wychodzi wzrost o ok. 50-60 zł przez rok,                   

a więc można sądzić że możemy płacić ok. 710,00 zł. Z tego też wyniki, że należałoby 

podejść do wykupu na początku przyszłego roku.  

 Radny Juliusz Twardowski wyraził zdanie, że śmieci to w tej chwili niesamowity 

biznes i trzeba być wyjątkowym nieudacznikiem, żeby takie przedsięwzięcie 

doprowadzić do „plajty”. Radny wyraził zdanie, że liczy że te nasze udziały w końcu 

zaczną procentować i nie będzie trzeba tylko wykupywać, a zacznie się z tego 

korzystać na zasadzie niższych cen za śmieci. 

 Wójt dodał, że należy zaznaczyć, że też potencjał spółki znacznie się zwiększy,                     

a wszyscy mają nadzieję, że przyniesie to zyski.  

 Radny Artur Borkowski pytał, czy w chwilo obecnej mamy jakąkolwiek korzyść                   

z tego.  

 Wójt informował, że wspólnicy spółki będą decydować co z tym dalej będzie 

robione, składa się na to 17 gmin, a jest nadzieja, że Zakład będzie pobierał śmieci i z 

innych gmin, a członkowie będą czerpali korzyści. W tej chwili być może ten udział 

niewiele znaczy, ale lepiej go mieć niż niemieć. W chwili obecnej inicjatorem jest 

Gmina Jarocin, jest też największym udziałowcem. 

 Radny Borkowski pytał jaki to stanowi procent to 812 udziałów. 
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 Pani Mnich informowała, że w stosunku do wszystkich gmin to trudno 

powiedzieć, ale jak było przygotowywane porozumienie między gminami to było 

robione w ten sposób, że było policzone do liczby ludności zamieszkujących daną 

gminę. W związku z czym było to przeliczane po 25%, Gminy muszą dołożyć                   

do projektu budowy i był to wkład własny tego związku międzygminnego                              

i przeliczone to było do liczby mieszkańców. Pod względem wielkości jesteśmy 

środkową gminą.  

W związku z brakiem dalszych pytań, pan Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

► Uchwała Nr XLII/251/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 maja 2014 r., 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 13) Przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok.  

 Pani Mnich informowała, że od ostatniej komisji projekt budżetu nie uległ żadnym 

korektom, a więc ten tekst który był omawiany na komisji jest na sesji.  

 Pani Skarbnik dodała, że w uchwale budżetowej ustaliło się dochody budżetu na 2014 

rok w łącznej kwocie 29 061 237,14 zł, z tego dochody bieżące w kwocie 28 078 918,14 zł, 

dochody majątkowe w kwocie 982 319,00 zł. Dochody obejmują w szczególności dotacje 

celowe na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i innych zleconych odrębnymi 

ustawami w wysokości 3 779 159,14 zł, dotacje celowe z budżetu państwa na realizację 

własnych zadań bieżących w wysokości 990 145,00 zł, dotacje celowe na realizację zadań 

realizowanych w drodze umów lub porozumień między jednostkami samorządu 

terytorialnego w wysokości 9 198,00 zł, dotacje i środki zewnętrzne na finansowanie 

wydatków na realizację zadań finansowanych z udziałem środków w wysokości 419 214,00 

zł. Ustalono wydatki budżetu na rok 2014 w łącznej kwocie 32 916 701,22 zł z tego wydatki 

bieżące w kwocie 27 512 152,66 zł, wydatki majątkowe w kwocie 5 404 548,56 zł. Wydatki 

obejmują w szczególności wydatki na realizację zadań z zakresu administracji rządowej i 

innych zleconych odrębnymi ustawami w wysokości 3 779 159,14 zł, wydatki związane z 

realizacją zadań własnych bieżących finansowanych z dotacji budżetu państwa w wysokości 

990 145,00 zł, wydatki na realizację zadań realizowanych w drodze umów lub porozumień   

między jednostkami samorządu terytorialnego w wysokości 9 198,00 zł, wydatki na programy 

finansowane z udziałem środków w wysokości 618 445,97 zł, wydatki majątkowe obejmujące 

inwestycje i zakupy inwestycyjne w wysokości 5 404 548,56 zł. Deficyt budżetu w kwocie 3 

855 464,08 zł zostanie sfinansowany przychodami z tytułu nadwyżki budżetowej z lat 

ubiegłych, spłatą pożyczki udzielonej na finansowanie zadań realizowanych z udziałem 

środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej oraz kredytu długoterminowego. 

Łączną kwotę planowanych przychodów budżetu określa się w wysokości 3 868 898,88 zł.                 

Limit zobowiązań z tytułu zaciąganych kredytów i pożyczek określa się w kwocie 2 164 

061,95 zł, w tym na pokrycie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu budżetu               

1 000 000,00 zł. Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy: 

dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych w wysokości 1 355 323,39 zł, dotacje dla 

jednostek spoza sektora finansów publicznych w wysokości 1 273 055,00 zł  

 W związku z brakiem pytań pan Przewodniczący przeszedł do głosowania. 

Za podjęciem uchwały opowiedziało się 11 Radnych, 0 głosów przeciwnych, 0 głosów 

wstrzymujących.  

► Uchwała Nr XLII/252/2014 Rady Gminy Nowe Miasto nad Wartą z dnia 29 maja 2014 r., 

stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 14) Interpelacje Radnych. 
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Przewodniczący poinformował, że interpelacje nie spłynęły i przeszedł do punktu kolejnego. 

 

Ad 15)  Wolne głosy i wnioski. 

 Radny Artur Borkowski pytał Wójta Gminy czy będzie realizowany drugi etap 

budowy drogi na osiedlu oraz na ul. Sienkiewicza w Chociczy, oraz czy będą 

podejmowane działania względem budowy drogi na ulicy Wąskiej w Chociczy.  

 Wójt informował, że jest teraz dylemat czy robić ulicę Sienkiewicza czy Wąską,                  

a niewątpliwie na ulicy Wąskiej jest o wiele gorzej. Pieniądze nie wszystkie na 

remonty dróg są wykorzystane, firmy w gazetach same ogłaszają się na przetargi.  

Były też plany na ulicę Słoneczna w Boguszynie, ul. Wąska w Chociczy nie była                

w budżecie planowana, ale fakt jest taki, że szkoda, że tej ulicy nie brano pod uwagę, 

bo nic już się tam nie da zrobić, są takie dziury, że trzeba ja po prostu zrobić 

porządnie, tym bardziej że jeździ tam duży samochód z mlekiem. Wójt był już tam               

z projektantem i są już tam pewne polany, ale o tym na kolejnej sesji, jak więcej 

będzie wiadomo.  

 Radny Borkowski pytał też do kogo należy wycinka poboczy przy wyjeździe                 

z Komorzy. To jest droga wojewódzka, ale jest bardzo zarośnięte. 

 Pani Zofia Kędziora informowała, że do południa było już tam koszone.  

 Radny Juliusz Twardowski, pytał czy jest nadzieja na wykonanie drogi z Nowego 

Miasta do Komorzy, co było w planach.  

 Wójt informował Radnego, że w ramach schetynówki tych środków było 

niewiele, teraz trochę dołożono z funduszu leśnego. Odbyło się to na takiej zasadzie, 

że otrzymała droga z Zaniemyśla do Kórnika i nie przeskoczy się tego, ponieważ 

jeżdżą tam sznury samochodów, ta droga w rankingu jest wyżej i to ona będzie 

robiona. Powiat złożył na dwie drogi, tą naszą prowadząca do Komorzy i tą                              

z Zaniemyśla, ale ta druga jest priorytetowa.  

 Głos zabrał mieszkaniec wsi Chwalęcin pan Wojciech Rajczyk, który prosił                            

o wyjaśnienie dlaczego Wójt złożył na niego skargę na Policję i tym samym 

mieszkaniec został skazany o zaniedbywanie rowu, którego nie ma. Mieszkaniec 

wyraził również niezadowolenie, ponieważ twierdzi, że jest oszukiwany przez urzędy 

ze względu na zbieżność map, które otrzymuje. Pan Rajczyk informował,                            

że zaczerpnął opinii prawników, którzy go pouczyli, że ma rację i wydawanie map 

zbieżnych ze Spółek Wodnych i ze Starostwa, jest przestępstwem.  

 Pan Stefan Kominek, informował, że był przesłuchiwany w charakterze 

świadka.   Fakty od wielu lat mówią, że rów J1, który rozpoczyna się na działkach 

pana Józkowiaka, a ujście jest na działce pana Rajczyka. Mieszkańcy zaświadczają,    

że rowy te idą jeszcze od czasów przedwojennych, trudno jest to negować. Radny 

powiatowy dodał, że trudno zaprzeczać faktom które istnieją na gruntach i to od wielu 

lat, to jest tak jak z drogami zaczynają się na gruntach jednych, a kończą na drugich i 

nie tylko rolników a wszystkich mieszkańców gminy. 

  Pan Rajczyk informował, że owszem rów J był, ale fragment rowu został 

zasypany. Puszczanie wody ze stawu jest nielegalne, a pan Rajczyk sfałszowanymi 

mapami został ukarany. Mieszkaniec domagał się odpowiedzi pana Wójta. 

 Pan Wójt informował mieszkańca, że już kilka razy powtarzał, że żadnego 

oskarżenia przeciwko panu Rajczykowi Wójt nie składał.  

 Pan Rajczyk wyraził zdanie, że wie że Wójt sam osobiście zawiózł oskarżenie 

na Policję, a do tego sfałszował Wójt dokumenty. 

 Pan Janusz Janicki informował pana Rajczyka, że jeżeli kogoś się oskarża                   

o fałszowanie dokumentów to trzeba mieć na to dowody. W chwili obecnej nikt na sali 

posiedzenia nie jest w stanie stwierdzić, czy było tak czy inaczej.  
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 Pan Rajczyk dodał, że każdy prawnik zaświadczy że na terenie gminy nie 

mogą obowiązywać sprzeczne prawa, dokumenty, mapy. Jedna mapa jest legalna,                  

a druga jest mapą sfałszowaną.  

 Wójt informował mieszkańca, że jedynym dysponentem map jest Powiatowy 

Ośrodek Dokumentacji Geodezyjno- Kartograficznej i pan otrzymał odpowiedź od 

Ośrodka.  

 Radny Jacek Nyczke, przypominał o wykoszeniu traw przy drogach w Wolicy 

Koziej, w Wolicy Nowej, są to drogi wąskie i samochody mają już problem                           

z mijaniem się.  

 Wójt informował Radnego, że akcja wykaszania już się rozpoczęła jest tego 

dużo, więc należy uzbroić się w cierpliwość. Są sytuacje, że właściciele gruntów przy 

których są te rowy sami wykaszają i dbają o nie, a są też tacy którzy traktują te rowy 

jako miejsce gdzie się wyrzuca kamienie i dochodzi do sytuacji gdzie jak maszyna 

kosi i trafi na kamień to awaria na kilka godzin hamuje prace związane                                  

z wykaszaniem.  

 Sołtys wsi Radliniec pan Stanisław Halek prosił o wykoszenie traw również               

w sołectwie Radliniec, ponieważ trawa sięga już pół metra.  

 Pani Magdalena Rodziak Sołtys wsi Chromiec, w imieniu mieszkańców 

sołectwa Chromiec pytała czy zostaną podjęte jeszcze jakieś działania Radnych 

względem pana Towarka. Gdyż w dniu dzisiejszym na podwórko pani Sołtys 

mieszkańcy przywieźli szczura, a pan Towarek co chwila przyjmuje jakieś śmieci. 

 Wójt informował, że pan Towarek, sprzedał nieruchomości w Chociczy, kupił 

dostawczy samochód i wszystkie śmieci przewiózł z powrotem do Chromca. Materiał 

jest zgromadzony, ale to wszystko bardzo długo trwa. Postępowanie prowadzi WIOŚ, 

Policja prowadzi dochodzenie, Wójt był przesłuchiwany, sprawy się toczą, pan 

Towarek obiecał, że wywiezie te śmieci, że nie będzie przyjmował nowych, ale nic z 

tego nie wychodzi.  

 Radna Julia Rzepka, prosiła Przewodniczącego, aby udzielał głosu osobą, które 

się zgłaszają, bo dyskusja idzie niezbyt poprawnie. Radna tłumaczyła pani Sołtys, że 

kompetencja w tym zakresie Rady jest żadna, Rada jest bezsilna. Pan Towarek jest 

podstawionym człowiekiem i jest to sytuacja niedobra, ale Rada nic nie jest w stanie 

więcej zrobić. Działają kompetentne instytucje i idzie to bardzo wolno, a mieszkańcy 

muszą to zrozumieć.  

 Wójt dodał, że żaden funkcjonariusz publiczny nie może działać na własną 

rękę, są służby które działają, a rada w tym temacie nie ma kompetencji.  

 Pan Maciej Kuderczak, Dyrektor GOK informował, że za trzy dni mamy 

czerwiec i 1 czerwca odbędzie się duża impreza dla dzieci, Dzień Dziecka w Chociczy 

organizowana z Rada Sołecką, w imieniu Sołtysa pan Kuderczak zapraszał wszystkich 

serdecznie. Pan Dyrektor informował, że co weekend przez 6 tygodniu, odbywać się 

będą imprezy plenerowe i tak: Zawody Sportowo-Pożarnicze w Klęce, Szanty                       

w Marinie, Wianki Nowomiejskie,  Gardłoryki i Powitanie Lata w Chwalęcinie. Pan 

Dyrektor odsyłał do strony internetowej Nowego Miasta gdzie znajduje się kalendarz, 

który jest plikiem aktywnym, można w niego wpisać imprezę i odesłać panu 

Dyrektorowi na maila, dzięki temu można to nanieść do zbiorczego kalendarza 

imprez.  

Ponadto Pan Dyrektor zapraszał na obchody 25-lecia Wyborów Parlamentarnych 1989 

roku.   

 Pani Iwona Golińska, dziękowała Radnym w imieniu pani Anny Snela oraz 

swoim własnym za dotacje na działalność Środowiskowego Domu Samopomocy                 

w Chromcu.  
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Ad 16) Zamknięcie sesji. 

O godzinie 18
30 

Przewodniczący zamknął XLII Sesję. 

 

 

Protokołowała                  Zatwierdził 

Podinspektor ds. Rady Gminy    Przewodniczący Rady Gminy 

Julita Ciarcińska-Wachowiak           /-/ Janusz Janicki 


